
 

Villreinnemnda for Snøhetta og Knutshø 
 
 
 

 
Adresseliste  

 

09.02.2024 

 
Deres ref.: 

 
Vår ref. (bes oppgitt ved svar): 
2024/235 

 
 

Protokoll fra møtet i Villreinnemnda for Snøhetta og Knutshø 

villreinområder 08.02.2024 
 

Organ: Villreinnemnda for Snøhetta og Knutshø villreinområder 

Tid: 08. februar 2024, kl. 10:30 – 12:00 

 

Det ble også gjennomført oppstartmøte for villreinnemnda 7. 
februar fra kl. 12.00 til 18.15 og 8. februar fra kl. 8.30 til 10:30. 
Dette ble arrangert av Miljødirektoratet og er ikke en del av selve 
nemndsmøtet og er derfor ikke en del av denne protokollen. 

Møteform: Fysisk, Dombås hotell 

Møtegodtgjørelse: 1 time forberedelse og 1,5 timer møte 

Protokollen er godkjent av: Olav Søderberg (Leder) 

Saksbehandler: Statsforvalteren i Trøndelag, Simon Heier 

 
Deltakere på nemndsmøtet 

Kommune Medlemmer Deltakelse Varamedlemmer Deltakelse 

Alvdal Gjertrud M. Kjølhaug Bakkeng  Lars Ernst X 

Dovre Knut Nytun X Mette Onsum Verg X 

Folldal Bente Fossum (Nestleder) X Runar Trondsgård X 

Lesja Ann-Kathrin Storhaug von Rappe X Eirik Sæther  

Molde Arne Håkon Sandnes X Frøydis Austigard X 

Oppdal Rune Morten Myrhaug X Ingrid Husdal 
Dørum 

X 

Rauma Solveig Blindheim X Per Egil Solli-Mork X 

Rennebu Mari Stene-Ry X  

(forlot møte i sak 
12) 

Arild Stene  

Sunndal Olav Søderberg (Leder) X Astrid Sæter X 

Tynset Einar Kverneggen X Ingunn Selboe  

Statsforvalteren Simon Heier (sekretær) X   

 
 
 
 

Villreinnemnda for Snøhetta og Knutshø villreinområder 
c/o Statsforvalteren i Trøndelag 
Postboks 2600, 7734 Steinkjer 
E-post: sftlpost@statsforvalteren.no 

 

Leder: Olav Søderberg, mobiltlf. 90 68 68 13, e-post: olav@sunndalen.com 
Sekretær: Statsforvalteren i Trøndelag, Simon Heier, tlf. 74 16 80 85, e-post simon.heier@statsforvalteren.no
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Saksliste 
 

Saksnr. Tema 

7-2024 Konstituering, valg av leder og nestleder 

8-2024 Vedtaksreglement 

9-2024 Godkjenning av innkalling og saksliste 

10-2024 Referat- og orienteringssaker 

11-2024 Årsmelding 2023 

12-2024 Brev om villreinfond 

13-2024 Eventuelt 

 
 
 

7-2024 – Konstituering, valg av leder og nestleder. Eventuelt et 

arbeidsutvalg 

 
Saksopplysning 
Medlemmer i nemnda kommer sammen i et konstituerende møte og velger leder og nestleder. Det 

må komme forslag fra medlemmer om leder og nestleder. Lederen leder nemndas møter. Lederen 

og til dels nestlederen stiller av og til på ulike møter og samlinger der nemnda er invitert. Lederen 

svarer også på henvendelser fra media. Kjennskap til arbeidsfeltet og erfaring fra nemndas arbeid 

er derfor en fordel. Perioden som ei villreinnemnd sitter tilsvarer valgperioden, og ei eksisterende 

villreinnemnd sitter til ny nemnd har konstituert seg. 

 

Nemnda bør vurdere om det skal etableres et arbeidsutvalg. Nemnda som virket i periodene 2016-

2019 og 2020-2023 valgte å ikke ha arbeidsutvalg. Temaet tas opp i møtet. 

 

Forslag til vedtak 

Legges fram uten forslag fra sekretariatet. 

 

Behandling 
Forslag om en fordeling med en fra hvert villreinområde. 

 

Forslag leder: 

- Olav Søderberg 

 

Forslag nestleder: 

- Bente Fossum 

 

Nemnda ser ikke behovet med å opprette et eget arbeidsutvalg. 

 

Vedtak 
Leder: Olav Søderberg 

Nestleder: Bente Fossum 

 

Nemnda vurderer at det ikke er nødvendig å etablere et arbeidsutvalg. 
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8-2024 – Vedtaksreglement 

 
Saksopplysninger  
Villreinnemnda er opprettet ved forskrift, men forskriften sier ikke noe om hvor mange medlemmer 

som må være til stede for at vedtak skal være gyldige, eller om leder har dobbeltstemme. Juridisk 

avdeling hos Statsforvalteren i Innlandet har heller ikke funnet noe felles reglement for statlige 

nemnder. 

 

Det foreslås derfor at nemnda følger kommunelovens bestemmelser. I kommuneloven § 11-9 er 

folkevalgte organer vedtaksføre om minst halvparten av organet er til stede. Videre er møtelederens 

stemme avgjørende ved stemmelikhet. 

 

Forslag til vedtak 
Villreinnemnda for Snøhetta og Knutshø 2024-2027 er vedtaksdyktig når minst halvparten (5) av 

kommunene er representert på møtet. Møteleder sin stemme er avgjørende ved stemmelikhet. 

 

Behandling 
Nemnda støtter forslaget enstemmig. 

 

Vedtak 
Villreinnemnda for Snøhetta og Knutshø 2024-2027 er vedtaksdyktig når minst halvparten (5) av 

kommunene er representert på møtet. Møteleder sin stemme er avgjørende ved stemmelikhet. 
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9-2024 – Godkjenning av innkalling og saksliste 

 
Forslag til vedtak 

Innkalling og saksliste godkjennes. 

 

Behandling 
Innkalling bør komme i god tid. Sakslisten sendes ut minst en uke før møtet.  

 

Digitale møter blir ofte arrangert på kveldstid. 

 

Avbud meldes til egen vara, samt leder og sekretær. 

 

Vedtak 

Innkalling og saksliste godkjennes. 
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10-2024 – Referat- og orienteringssaker 

 
Nemndsmøte i januar 
På grunn av eksterne frister var det behov for å gjennomføre et nemndsmøte på nyåret. Protokollen 

fra møtet i januar er vedlagt til sak 9-2024. Protokoller legges ut fortløpende her: 

https://villrein.no/villreinnemnder/. 

 

Sekretariatsordning og rutiner for drift av nemnda 
Ifølge § 21 i «Forskrift om forvaltning av hjortevilt – med kommentarer» (2016) skal villreinnemnda ha et 

sekretariat med tilstrekkelig faglig kompetanse og kapasitet innen generell forvaltning, villreinfaglige 

og fortrinnsvis også arealplanfaglige spørsmål. Det er også viktig at sekretariatet har løpende 

samarbeid med berørte fylkeskommuner og kommuner i arealforvaltningsspørsmål. Etablering av 

sekretariat avgjøres av hovedansvarlig statsforvalter (Statsforvalteren i Trøndelag). Statsforvalteren i 

Trøndelag fungerer som sekretær for villreinnemnda for Snøhetta og Knutshø villreinområder. 

 

Nemnda avgjør omfang og form/rutiner på arbeidet innenfor rammen av årlig budsjett. Det er 

aktuelt med både fysiske og elektroniske møter (teamsmøte, telefonmøte, e- postbehandlinger). 

 

De to siste årene har Villreinnemnda for Snøhetta og Knutshø villreinområder hatt et driftsbudsjett 

på kr. 550 000,-. Dette skal dekke nemndas driftsutgifter, samt sekretærordning. Budsjettet tildeles 

årlig fra Miljødirektoratet til Statsforvalteren i Trøndelag. 

 

Statsforvalteren i Trøndelag er hovedansvarlig statsforvalter for Villreinnemnda for Snøhetta og 

Knutshø villreinområder og er regnskapsfører for nemnda. Statsforvalteren har per 31.01.2024 ikke 

mottatt budsjett til drift av nemnda i 2024. Krav om møte-, reisegodtgjørelser, tapt 

arbeidsfortjeneste mm. må innleveres senest i november. Regnskapsåret avsluttes 1. desember. 

 

Informasjon om hvordan man kan registrere seg i DFØ-systemet, satser for godtgjøring og 

brukerveiledning ble sendt ut til medlemmer og varamedlemmer pr. e-post den 23. januar 2024. 

 

Lesja og Dombås Røde Kors Hjelpkorps – kjentmannstur 
Dovrefjell nasjonalparkstyre mottok en søknad om kjentmannstur i Dalsida LVO fra Brennhaug, 

Dombås og Lesja Røde Kors Hjelpekorps. Søknaden er en spesifisering av kjentmannstur som ligger 

inne i godkjent øvingsplan for hjelpekorpsene i området. Øvingsplanen er ikke detaljert på rute og 

opplegg og nasjonalparkstyret ba derfor om en uttalelse til den konkrete gjennomføringen fra 

villreinnemnda. 

 

Sekretariatet tok en gjennomgang av vilkårene og vurderingen til nasjonalparkforvalteren slik at 

villreinen ble tilstrekkelig hensyntatt. 

 

Tiltaksmidler 
Villreinnemnda disponerer en tilskuddssum som kan brukes til tiltak som:  

• Styrker forvaltningen av villreinstammene. Herunder oppfølging av bestandsplaner i 

regi av villreinutvalgene. 

• Styrker kunnskapen om villreinens arealbruk i både nåtid og fortid. 

• Fremmer befolkningens forståelse og kunnskap for villreinen sin bruk av 

fjellområdene. Tiltak som involverer barn og unge er her en prioritert målgruppe. 
  

 

 

https://villrein.no/villreinnemnder/
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Tiltaksmidlene består av tilbakeførte fellingsavgiftsmidler til villreinområdet. Størrelsen på 

tiltaksmidlene varierer med hvor mange dyr som felles. Søknadsfristen er den 21. mars 2024. 

 

For 2024 har Villreinnemnda totalt 129 980 kr, hvorav 67 940 kr kommer fra Snøhetta og 61 040 kr 

kommer fra Knutshø. Her er utviklingen siden 2013: 

 

 
 

Sekretariatet vil gjennomgå søknadene og legge frem et forslag til utdeling av tilskudd i løpet av et 

nemndsmøte våren 2024. 

 

Forslag til vedtak 

Referat og orienteringssaker tas til etterretning. 

 

Behandling 
Når det kommer til tiltaksmidlene så mener nemnda at innretningen på finansiering av 

tiltaksmidlene er betenkelig. Ordningen avhenger av antall felte dyr. Færre dyr felt, betyr mindre 

midler. Når forvaltningen gjør endringer, spesielt i tilfeller der man reduserer avskytingen så mister 

man også viktige midler til tiltak i villreinområdet. Det burde derfor vært innrettet på andre måter, 

eks. tilstand, areal, ev. annet. Nemnda ønsker at dette settes opp som egen sak enten i neste 

nemndsmøte eller når man behandler tildelingen. 

 

Vedtak 

Referat og orienteringssaker tas til etterretning. Det settes opp en egen sak om finansieringen av 

tiltaksmidlene til et senere møte. 
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11-2024 – Årsmelding 2023 

 
Saksopplysninger  
Årsmelding for nemndas arbeid i 2023 er vedlagt til sak 11-2024. 

 

Forslag til vedtak 
Årsmeldingen godkjennes. Årsmeldingen distribueres til berørte kommuner, statsforvaltere, 

fylkeskommuner, fjellstyrer, bygdealmenning, Villreinsenteret, Miljødirektoratet, villreinutvalgene og 

Dovrefjell-Sunndalsfjella nasjonalparkstyre. 

 

Behandling 
Nemnda støtter forslaget enstemmig. 

 

Vedtak 
Årsmeldingen godkjennes. Årsmeldingen distribueres til berørte kommuner, statsforvaltere, 

fylkeskommuner, fjellstyrer, bygdealmenning, Villreinsenteret, Miljødirektoratet, villreinutvalgene og 

Dovrefjell-Sunndalsfjella nasjonalparkstyre. 
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12-2024 – Brev til Miljødirektoratet og NVE om villreinfond 

  
*Representanten fra Rennebu måtte forlate møtet midt i denne saken. 

 

Saksopplysninger 
I forbindelse med revisjon av konsesjonsvilkår for vannkraftreguleringer i Knutshø og Snøhetta er 

det fastsatt at det skal opprettes villreinfond for de aktuelle områdene. For Snøhetta er regulanten 

pålagt (i kgl.res.23.06.2021) å bidra med 10 millioner kroner til fondet. For Knutshø er regulanten 

pålagt (i kgl.res.26.5.2023) å bidra med 3,4 millioner kroner til et villreinfond med mål om å bedre 

levekårene for villreinen i Knutshø.  

 

Ingen av disse villreinfondene er på plass i dag. Sekretariatet er heller ikke kjent med at det er satt 

ned egne styringsgrupper og mandater for fondene. Sett i sammenheng med kommende 

tiltaksplaner så kan det være behov for midler til tiltak, og da må villreinfondene være operative. 

NVE har fått i oppdrag å samarbeide med Miljødirektoratet om å utarbeide utkast til mandat som 

skal godkjennes av departementet. 

 

Sekretariatet forslår derfor at villreinnemnda sender et brev til henholdsvis NVE og Miljødirektoratet 

hvor man etterspør status for villreinfondene. 

 

Forslag til vedtak 
Vi viser til Kongelig Resolusjon (datert 26.05.2023) om revisjon av konsesjonsvilkår for regulering av 

Savalen, Unndalen (Fundinmagasinet) mv. og til delvis overføring av Glomma til Rena elv 

(Rendalsoverføringen): 

«Departementet viser til at Fundinreguleringen har påvirket villreinbestanden i området. Selv om 

det er andre påvirkninger mener departementet at etableringen av et magasin i et område der det 

ikke tidligere var en innsjø utvilsomt har påvirket villreinens ferdsel. Bygging av anleggsveier har 

bidratt til økt ferdsel i området. Departementet foreslår derfor å innføre vilkår om opprettelse av 

et villreinfond. Departementet mener det er hensiktsmessig å avsette et beløp øremerket 

forbedring av levekårene for villreinbestanden i Knutshø. Regulanten pålegges å bidra med 3,4 

mill. kroner til fondet for Knutshø. Fondet forvaltes av en egen styringsgruppe bestående av 

NVE, miljøforvaltningen, regulanten, kommunene og eventuelt andre bidragsytere. NVE har 

fått i oppdrag å samarbeide med Miljødirektoratet om å utarbeide utkast til mandat som skal 

godkjennes av departementet. Det forutsettes at tiltakene som iverksettes må ses i sammenheng 

med andre prosjekt på villrein i Norge.» 

 

Vi viser også til Kongelig Resolusjon (datert 23.06.2021) om revisjon av konsensjonsvilkår for 

Aurareguleringene: 

«Departementet mener at det i denne saken er nødvendig at det opprettes et villreinfond som kan 

brukes til å finansiere nødvendige utredninger og gjennomføring av prioriterte avbøtende tiltak i 

hele villreinområdet. Departementet foreslår at regulanten betaler et engangsbeløp for å ivareta 

villreinbestanden i området. Regulanten pålegges derfor å bidra med 10 mill. kroner. Fondet skal 

innrettes slik at også andre aktører som finansierer tiltak av hensyn til villrein kan bidra inn til 

samme fond, f.eks. midler som tildeles fra Miljødirektoratet o.l. I villreinområder der det finnes 

flere konsesjoner vil andre regulanter som påvirker samme bestand forventes å i fremtiden bidra 

til et felles fond for hele villreinområdet, etter hvert som konsesjonene kommer opp til 

vilkårsrevisjon.  
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Fondet skal forvaltes av en egen styringsgruppe bestående av NVE, de aktuelle 

statsforvalterembetene, regulanten, evt. andre bidragsytere og de berørte kommunene. 

Det forutsettes at tiltakene som iverksettes skal komme den berørte villreinbestanden til gode. 

Tiltakene som iverksettes må ses i sammenheng med andre prosjekt på villrein i Norge.» 

 

Klima- og miljødepartementet jobber i 2024 med å lande både en stortingsmelding for villrein og 

eventuelle tiltaksplaner for både Snøhetta og Knutshø villreinområder. Behovet for finansiering av 

tiltak knyttet til disse prosessene vil melde seg raskt. Det er derfor veldig viktig det nå jobbes med å 

sette ned egne styringsgrupper og at det utarbeides mandat. 

 

Villreinnemnda for Snøhetta og Knutshø ønsker svar på når det kan forventes at styringsgruppene 

og mandatene for disse villreinfondene er på plass.  

 

Behandling 
Nemnda støtter det å sende ut et slikt brev for å få en status i arbeidet. Nemnda mener det er viktig 

at fondene er på plass slik at man kan begynne med tiltak så raskt som mulig. De mener også at de 

avsatte summene, på hhv. 10 mill. kr og 3,4 mill. kr er lave i forhold til skaden disse 

vannkraftreguleringene har utgjort for villreinen. 

 

Vedtak 
Vi viser til Kongelig Resolusjon (datert 26.05.2023) om revisjon av konsesjonsvilkår for regulering av 

Savalen, Unndalen (Fundinmagasinet) mv. og til delvis overføring av Glomma til Rena elv 

(Rendalsoverføringen): 

«Departementet viser til at Fundinreguleringen har påvirket villreinbestanden i området. Selv om det er 

andre påvirkninger mener departementet at etableringen av et magasin i et område der det ikke tidligere 

var en innsjø utvilsomt har påvirket villreinens ferdsel. Bygging av anleggsveier har bidratt til økt ferdsel i 

området. Departementet foreslår derfor å innføre vilkår om opprettelse av et villreinfond. Departementet 

mener det er hensiktsmessig å avsette et beløp øremerket forbedring av levekårene for villreinbestanden i 

Knutshø. Regulanten pålegges å bidra med 3,4 mill. kroner til fondet for Knutshø. Fondet forvaltes av en 

egen styringsgruppe bestående av NVE, miljøforvaltningen, regulanten, kommunene og eventuelt 

andre bidragsytere. NVE har fått i oppdrag å samarbeide med Miljødirektoratet om å utarbeide utkast til 

mandat som skal godkjennes av departementet. Det forutsettes at tiltakene som iverksettes må ses i 

sammenheng med andre prosjekt på villrein i Norge.» 

 

Vi viser også til Kongelig Resolusjon (datert 23.06.2021) om revisjon av konsensjonsvilkår for 

Aurareguleringene: 

«Departementet mener at det i denne saken er nødvendig at det opprettes et villreinfond som kan brukes 

til å finansiere nødvendige utredninger og gjennomføring av prioriterte avbøtende tiltak i hele 

villreinområdet. Departementet foreslår at regulanten betaler et engangsbeløp for å ivareta 

villreinbestanden i området. Regulanten pålegges derfor å bidra med 10 mill. kroner. Fondet skal innrettes 

slik at også andre aktører som finansierer tiltak av hensyn til villrein kan bidra inn til samme fond, f.eks. 

midler som tildeles fra Miljødirektoratet o.l. I villreinområder der det finnes flere konsesjoner vil andre 

regulanter som påvirker samme bestand forventes å i fremtiden bidra til et felles fond for hele 

villreinområdet, etter hvert som konsesjonene kommer opp til vilkårsrevisjon. Fondet skal forvaltes av 

en egen styringsgruppe bestående av NVE, de aktuelle statsforvalterembetene, regulanten, evt. 

andre bidragsytere og de berørte kommunene. Det forutsettes at tiltakene som iverksettes skal komme 

den berørte villreinbestanden til gode. Tiltakene som iverksettes må ses i sammenheng med andre 

prosjekt på villrein i Norge.» 
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Klima- og miljødepartementet jobber i 2024 med å lande både en stortingsmelding for villrein og 

eventuelle tiltaksplaner for både Snøhetta og Knutshø villreinområder. Behovet for finansiering av 

tiltak knyttet til disse prosessene vil melde seg raskt. Det er derfor veldig viktig det nå jobbes med å 

sette ned egne styringsgrupper og at det utarbeides mandat. 

 

Villreinnemnda for Snøhetta og Knutshø ønsker svar på når det kan forventes at styringsgruppene 

og mandatene for disse villreinfondene er på plass.  
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13-2024 – Eventuelt 

  
Møteplan 2024  
Forslag om å lage en møteplan for 2024 slik at man får satt av tidspunktene tidlig nok. 

 

Behandling 

Flertallet av nemnda ønsker at det settes av datoer tidlig for de «faste» møtene, og at andre møter 

bør komme etter behov. 

 

Vedtak 

Flertallet av nemnda ønsker at det settes av datoer tidlig for de «faste» møtene, og at andre møter 

bør komme etter behov. 

 

 

Befaring 
Villreinnemnda ønsker å gjøre seg selv mer kjente i områdene. Spesielt er det viktig for de som 

«tilhører» Knutshø får se og lære mer om Snøhetta, og vice versa. Her ønsker nemnda å se på 

områder der villreinen kommer i konflikt med annen aktivitet. Det bør derfor settes av ressurser til å 

besøke begge områder. Det foreslås at befaringen tas i forbindelse med et møte og at møtet legges 

til villreinsenteret på Hjerkinn.  

 

Vedtak 

Villreinnemnda ønsker at sekretariatet ser på muligheten innenfor de økonomiske rammene til å få 

til en befaring i begge villreinområder i forbindelse med et nemndsmøte senere i år. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


